
Title (en)
Process and apparatus for the production of low gas and pore free aluminium alloys.

Title (de)
Verfahren und Anordnung zur Herstellung gasarmer und porenfreier Aluminium-Gusslegierungen.

Title (fr)
Procédé et appareil de fabrication d'alliages d'aluminium non-poreux et dégazés.

Publication
EP 0566867 A1 19931027 (DE)

Application
EP 93104326 A 19930317

Priority
DE 4212936 A 19920418

Abstract (en)
The invention relates to a process for producing low-gas and pore-free aluminium cast alloys by vacuum treatment of the melt. The object of the
invention is to provide a process and an apparatus for the production of low-gas and pore-free aluminium cast alloys, which make it possible to keep
the contact of the aluminium melt with the humidity in the air extremely low, from the alloying process via refining and up to continuous casting of
the bars, while making use of the environmentally compatible (environment-friendly) and effective method of vacuum-degassing and preventing, by
means of a high cooling rate, the formation of gas pores. This object is achieved according to the invention by feeding the melt, after alloying the
metal melt in a melting furnace, directly to a vacuum furnace via a system of channels, by adding refining components in the vacuum furnace and
there setting the casting temperature required for continuous casting, by maintaining the vacuum in the vacuum furnace by periodic measurements
of the metal density for a further 5 to 240 minutes, and by then feeding the metal melt via the system of channels directly to the continuous casting
installation.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren zur Herstellung gasarmer und porenfreier Aluminium-Gußlegierungen durch Vakuumbehandlung der Schmelze.
Der Erfindung liegt die Aufgabe zugrunde, ein Verfahren und eine Anordnung zur Herstellung gasarmer und porenfreier Aluminium-Gußlegierungen
zu schaffen, mit denen es möglich ist den Kontakt der Aluminiumschmelze mit der Luftfeuchtigkeit vom Legierungsprozeß über die Veredelung bis
zum Stranggießen der Gußbarren extrem gering zu halten, dabei die umweltfreundliche und effektive Vakuumentgasung zu nutzen und durch eine
hohe Abkühlungsgeschwindigkeit die Ausbildung von Gasporen zu verhindern. Erfindungsgemäß wird diese Aufgabe dadurch gelöst, daß nach dem
Legieren der Metallschmelze in einem Schmelzofen die Schmelze über ein Rinnensystem unmittelbar einem Vakuumofen zugeführt wird, daß im
Vakuumofen Veredlungskomponenten zugesetzt werden und die für den Strangguß erforderliche Gießtemperatur eingestellt wird, daß das Vakuum
im Vakuumofen durch periodische Messungen der Metalldichte weitere 5 bis 240 Minuten gehalten wird und daß danach die Metallschmelze über
das Rinnensystem unmittelbar der Stranggußanlage zugeführt wird.
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